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Voorlopige agenda van de
commissie Onderwijs en Welzijn van

2 december 2009

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Onder-
wijs en Welzijn

Datum: woensdag 2 december 2009
Aanvang: 16:30
Locatie: Oude Raadzaal
Voorzitter: D. Jager
Griffier: W.T. Meijer (tel; 050-3677726, e-mail: w.meijer@griffie.groningen.nl)
Documenten: OW verslag 2 december (pdf)

A.1. Mededelingen

A.2. Vaststellen agenda
Agenda raadscie. Onderwijs en Welzijn 2 december 2009 (pdf)

A.3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen

A.4. Conformstukken

Investeringsregeling clubgebouwen sport 2009

B. B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Onderwijshuisvesting

*. Update 2010 Integraal Huisvestingsplan 2009-2010

*. Programma en Overzicht onderwijshuisvesting 2010

*. Wijziging verordening voorzieningen huissvesting onderwijs gemeente Groningen

*. kredietaanvraag huisvestingsjaarplan Voortgezet Onderwijs 2009

*. Kadernotitie Duurzaamheid en Nieuwbouw van Scholen

B.2. Overdracht bestuurlijke taken Openbaar Onderwijs

B.3. Beleidsnotitie Wmo in Vitale buurten (op verzoek van SP)

B.4. Ballon Fiesta 2009
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C. C. HUISHOUDELIJK DEEL

C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname
Ingekomen stukken - 20091202 (pdf)

C.2. Vaststelling verslagen 14 oktober, 5 en 18 november 2009
OWverslag 20091014 (pdf)
OWverslag 20091105 (pdf)
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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE ONDERWIJS EN WELZIJN 
 
OW: O&W nr. 10/10 
Datum: 2 december 2009 
Plaats    Oude  raadzaal 
Tijd: 16.30 – 19.00 uur 
 
Aanwezig: dhr. D. Jager (voorzitter), dhr. R. van der Schaaf (PvdA), mw. B. Enting (PvdA), mw. 
A.B.M. Schlebusch (SP), dhr. J.P.T. Klijnsma (GroenLinks), mw. A. Postma (GroenLinks), dhr. J. 
Evenhuis (VVD), mw. H.J. van Mameren (VVD), dhr. B.H. Koops (CDA), dhr. P.J.R. van der Wilt 
(D66), mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), mw. R.A.J.M. Krüders (Student & Stad), dhr. 
R.P. Prummel (Stadspartij). 
Namens de griffie: dhr. D.H. Vrieling (griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De wethouders: mw. J.C.M. van Schie, mw. J.A. Visscher, dhr. J.J. Dijkstra. 
m.k.a.: mw. K.A. Hazewinkel (PvdA), mw. H. Rademaker (SP), mw. R.F. Slors (PvdA). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen 
De voorzitter: 

• Op 17 december vindt het werkbezoek plaats aan multiprobleemgezinnen. 
Wethouder Van Schie: 

• De rechter heeft vandaag beslist dat de voorziening op de nieuwbouw vmbo Lewenborg wordt 
opgeheven. De voorbereidingen voor de bouw kunnen doorgaan. 

• Sporthal Vinkhuizen: de gemeente is druk doende met tijdelijke huisvesting en tijdelijke 
maatregelen. Na de kerst is de sporthal met het oude oppervlak weer open. De wethouder 
studeert op een definitieve oplossing. Het is nog onduidelijk of dit in de zomer van 2010 kan 
worden gerealiseerd. De constructeur wordt schriftelijk aansprakelijk gesteld. 

• Quorum adviesraden: de huidige werkwijze bij de bestaande adviesraden voldoet, er is geen 
probleem. Dit als reactie op een eerdere vraag van dhr. Koops. 

• Voetbalclub GRC: in een brief aan GRC is uitgelegd dat de gemeente geen extra faciliteiten 
kan bieden wat betreft het verkrijgen van een lening bij de bank. Dat is algemeen beleid. 

Wethouder Visscher: 
• Aanbesteding huishoudelijke verzorging: er zijn geen juridische procedures ontstaan, de 

gunning aan partijen is definitief. De raad ontvangt nadere schriftelijke informatie. 
• Bezuinigingen AWBZ: het college wil voorkomen dat mensen die dat wel nodig hebben, per 1 

januari 2010 niet meer voor dagopvang in aanmerking komen. Een voorstel komt naar de raad. 
De compensatie van ruim 1 miljoen euro van het Rijk wordt hiervoor ingezet. 

• De mantelzorgweken in Groningen waren erg succesvol. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen 
Wethouder Visscher: 

• Plan van aanpak en voortgang alcohol en jeugd: de stukken worden voor de 
commissievergadering van februari 2010 toegezonden. 

Op verzoek van de ChristenUnie wordt de collegebrief over de motie cultuurvoorstellingen voor de 
volgende commissie geagendeerd. 
Ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
Investeringsregeling clubgebouwen sport 2009 
Het voorstel kan conform naar de raad van 16 december 2009. 
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A.5.  Rondvraag 
GroenLinks stelt de volgende vraag: 

• Manege Advendo Roodehaansterweg: deze moet verplaatsen vanwege het bedrijventerrein. 
Zijn er mogelijkheden voor een andere plek? 

De ChristenUnie stelt twee vragen: 
• Sporthal Zuid: het duurt erg lang en de fractie verzoekt om de commissie op korte termijn een 

actuele stand van zaken geven. 
• De tippelzone: naar aanleiding van OOG TV bestaan zorgen over de uitvoering van het 

initiatiefvoorstel van de fractie. De huisvesting van de vrouwen kost veel tijd en de 
hulpverlening ter plekke weet niet dat ze intensieve hulp moet verlenen, een wens van de raad. 

De PvdA stelt de volgende vraag: 
• Hoe staat het met de gesprekken met stichting COP? 

De VVD voegt het volgende toe: 
• Groningen is landelijk een erkende paardenstad. Het is jammer als Advendo zou verdwijnen. 

Wethouder Visscher reageert als volgt: 
• De tippelzone: de uitzending van OOG TV geeft geen goed beeld van de intensievere zorg. 

VNN krijgt jaarlijks een opdracht met bijbehorende middelen. Een verdere intensivering vindt 
in 2010 plaats; er gebeurt wel degelijk al veel. Huisvesting: al snel in 2010 worden in een 
locatie van Stichting Huis de verblijfeenheden gerealiseerd. De raad ontvangt hierover een 
brief. 

Wethouder Van Schie reageert als volgt: 
• Advendo: de commissie ontvangt voor de volgende vergadering een brief met uitleg. 
• Sporthal Zuid en Liquid City: eind december vindt bestuurlijk overleg plaats, daarna ontvangt 

de raad nadere informatie. De wethouder zegt toe te zijn aan een conclusie en wil dit graag in 
januari in de commissie bespreken. 

• Stichting COP: de raad ontvangt binnenkort nadere informatie. 
Sporthal Zuid/Liquid City wordt voor de commissievergadering van januari 2010 geagendeerd. 
 
B.1.  Onderwijshuisvesting 

• Update 2010 Integraal Huisvestingsplan 2009-2012 
• Programma en Overzicht onderwijshuisvesting 2010 
• Wijziging verordening voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Groningen 
• Kredietaanvraag huisvestingsjaarplan Voortgezet Onderwijs 2009 
• Kadernotitie Duurzaamheid en Nieuwbouw van scholen 

Dhr. Koops verlaat bij de behandeling van dit agendapunt de vergadering. 
De PvdA merkt het volgende op: 

• Onderwijshuisvesting is deze periode topprioriteit voor de PvdA. 
• De risico’s op het gebied van huisvesting- en energielasten moeten voor de nieuwe stichting 

beperkt, inzichtelijk en gedekt zijn. Dit komt terug bij punt B.2. 
• Binnenklimaat, energie en duurzaamheid: een meerjarige aanpak met effectmeting is nodig. 
• Subsidieaanvragen: wat gebeurt in 2010 op het gebied van duurzaamheid? 
• Samenwerking is gewenst met partijen die onderzoek doen naar een expertisecentrum 

duurzame scholenbouw; hetzelfde geldt voor het Energieconvenant Groningen. 
• Reserves onderwijshuisvesting: deze dalen geleidelijk en de fractie vraagt aandacht hiervoor. 
• Gymvoorzieningen: in 2011 komt een voorstel, zijn de reserves voldoende? 

D66 merkt het volgende op: 
• Het IHP is evenals de Lokale Educatieve Agenda een belangrijk document. 
• D66 wil graag duurzame vensterscholen en duurzame middelbare scholen. 
• Binnenklimaat en energie: verduurzamen bestaande bouw levert vaak veel op. Heeft de 

gemeente voldoende ambities? Wat doet de gemeente met de huidige 500.000 euro? 
• D66 geeft prioriteit aan het binnenklimaat. Gelden niet versnipperd maar selectief inzetten. 
• Reserve onderwijshuisvesting: bij vrijval moet de algemene regel worden gevolgd, maar de 

reserve mag niet de dupe worden. 
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GroenLinks merkt op: 
• De stukken zien er goed uit; de financiën blijven een aandachtspunt. 
• Vanaf wanneer gelden de ruimere bouwnormen van 13x22 m? 
• Wat beoogt het college met het vervolgonderzoek gymzalen in zuid en noordwest? 
• De Wingerd: de wethouder heeft gezegd het naar voren te willen halen. Waarom lukt dit niet? 
• Wordt het voorbereidingskrediet Simon van Hasselt samen met het Reitdiep bekeken? 
• Notitie duurzaamheid: een planmatige aanpak lijkt gewenst. Wat indien scholen niet willen? 

Student en Stad merkt op: 
• De beschikbaarheid van gymzalen en, bij sommige scholen, van leslokalen blijft een knelpunt. 
• Financiën: de ruimte voor investeringen is beperkt, pas in 2017 wordt deze groter. De vraag is 

of vrijval naar het resultaat moet gaan of aan onderwijs ten goede moet blijven komen. 
• De toekomst: het proces voor de periode 2013-2016 moet nu al in gang worden gezet. 
• Wijzigingen verordening: de scholen krijgen meer vrijheid om keuzes te maken voor ruimtes. 

Dit kan botsen met de wens om kinderen meer te laten sporten. Wat vindt de wethouder? 
De VVD merkt op: 

• Eens met de opmerkingen over de financiën en duurzaamheid. 
• De VVD vindt gymzalen belangrijk, een aantal is geregeld. Kan versneld worden gebouwd op 

basis van de regeling vanwege de recessie? 
• In welk deel van voorjaar 2010 komen de plannen voor het voortgezet onderwijs? Is er al iets 

over Werkman/Röling te zeggen? 
De ChristenUnie merkt op: 

• De Wingerd: eens met de opmerking van GroenLinks. De raad heeft dit vaker opgemerkt. 
• Het is jammer dat nu geen volledig overzicht gereed is over de gymzalen. 
• Afschrijvingstermijnen: de gemeente houdt vast aan veertig jaar. Wat betekent dit voor de 

kwaliteit en de onderwijshuisvesting? 
• Reshuffeling speciaal onderwijs: de fractie maakt zich zorgen over de Hart de Ruyterschool. 

De SP merkt op: 
• Gymzalen: de fractie is verbaasd dat in 2011 weer onderzoek plaatsvindt en maakt zich zorgen 

over zuid. Om fricties op te lossen, is extra ruimte nodig. 
• Duurzaamheid: eens met gemaakte opmerkingen en met de vraag naar een planmatige aanpak. 

Wethouder Van Schie reageert: 
• Duurzaamheid: de gemeente zet extra geld in voor investeringen in nieuwbouw. Scholen 

kunnen daarbovenop geld lenen. 
• De gemeente doet een aanvraag in het kader van ‘de recessieregeling’. De commissie ontvangt 

een overzicht welke maatregelen scholen nemen inclusief de te bereiken resultaten. 
• Expertisecentrum: dit is een initiatief van de provincie en de schoolbesturen, de gemeente is 

betrokken. 
• Vrijval: dit heeft verschillende oorzaken. De gemeente en de schoolbesturen moeten beter op 

planning en realisatie sturen. De locatiekeuze is belangrijk en gebeurt door de gemeente. 
• Gymzalen: het college heeft na de discussie met de raad meer inzicht in de processen. Frictie 

verschilt per wijk en kan elk jaar weer anders komen te liggen. Noordwest en zuid worden 
beter in beeld gebracht vanwege enkele nieuwbouwontwikkelingen. 

• De Wingerd: de locatiekeuze moet nog worden gemaakt en 2012 blijft in de planning staan. 
• Werkman/Röling komen naar verwachting vroeg in het voorjaar met hun huisvestingsvraag. 
• Afschrijvingstermijn: de veertig jaar heeft geen invloed op de meerjarenraming onderhoud. 
• De doorkijk na 2012: tot en met 2013 zijn er geen negatieve reserves en vanaf 2015 worden 

extra gelden aan het domein onderwijshuisvesting toegevoegd. 
 
De raadsvoorstellen gaan conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
B.2.  Overdracht bestuurlijke taken Openbaar Onderwijs 
De VVD merkt op: 
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• De VVD stelt voor om gedurende vijf jaar een convenant tussen gemeente en openbaar 
onderwijs op te stellen waarbij medewerkers over en weer een voorrecht krijgen bij vacatures. 

Het CDA en de SP merken op: 
• Beide fracties zijn erg tevreden over de hele gang van zaken en feliciteren het college. 

Student en Stad merkt op: 
• De fractie is positief. Na afloop van de bruidsschatregeling moet de gemeente blijven letten op 

de kwaliteit en de kosten. 
De PvdA merkt op: 

• Eens met de complimenten. De reserve voldoet aan de landelijke normen en dat is goed. De 
fractie heeft nog wel de vraag of de stichting risicovrij is. Staan er nog leningen uit? 

• Wat is de onderbouwing van de regeling voor de bruidsschat? 
Wethouder Van Schie reageert: 

• Het sociaal statuut maakt het medewerkers mogelijk eventueel terug te keren naar de 
gemeente. Een voorstel voor de leden van de raad van toezicht komt naar de raad. 

• De bruidsschat: de wethouder geeft uitleg. De omvang is gebaseerd op de gemeentelijke 
bijdrage voor beheer en bestuur en op het afbouwen hiervan. 

• Alle risico’s zijn de afgelopen jaren in beeld gebracht. Er staan geen leningen uit. Op basis 
van het advies van de commissie Don zijn de risico’s volgens een andere methodiek bekeken. 
Conclusie: de basis is voldoende, net zoals dat het geval was bij hantering van de oude 
methodiek. 

 
Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009, de PvdA zal een opmerking 
plaatsen. 
 
B.3.  Beleidsnotitie Wmo in Vitale buurten 
De SP heeft het punt geagendeerd en licht toe: 

• De uitgangspunten zijn akkoord, toch zijn er twee zorgpunten. 
• Ten eerste: er wordt veel van vrijwilligers gevraagd, misschien wel te veel. 
• Ten tweede: door opnieuw overlegclubs te starten, bestaat de vrees dat vaag gepraat ontstaat. 

De wens van mensen is directe en praktische hulp. Het hebben van één aanspreekpunt is goed 
als daar knopen kunnen worden doorgehakt. 

D66 gaat in op de door de SP gestelde vragen: 
• Signaleringsfunctie: vreemde vraag, want de gemeente gaat zich op meer terreinen inzetten. 
• D66 deelt de zorg over de inzet van vrijwilligers. 
• D66 vraagt net als de SP aandacht voor het simpel en zichtbaar houden van overlegstructuren. 
• Het programma Vitale Buurten is teveel aan de NLA-wijken opgehangen. Met de 

wijkperspectieven als basis kan buiten deze veertien wijken worden gekeken. 
• Waar komen de twee nieuwe Stips en vindt overleg met bewoners plaats? 

De Stadspartij merkt op: 
• Een eenvoudiger structuur met minder wijken levert kostenbesparing op. 
• De fractie deelt de zorgen over de budgetten NLA en Zorgen voor Morgen. 

De VVD merkt op: 
• De beleidsnotitie is een goed plan, de fractie snapt de zorgen van de SP. 
• Eens met D66: naast de krachtwijken zijn er andere wijken die voorzieningen nodig hebben. 
• Prima om het contact tussen ouderen en jongeren, inclusief studenten, te verbeteren. 
• De signaleringsfunctie: een goed meldpunt is nodig. 
• Vrijwilligers: het moet gewoon zijn dat mensen zich verantwoordelijk voelen en dingen doen. 
• De aanpak moet op langere termijn goed functioneren, langetermijnfinanciering is nodig. 

Het CDA merkt op: 
• De fractie deelt de zorg van de SP maar is optimistischer. Dit niet van bovenaf opleggen. 
• De reactie van het Wmo-platform is goed. De fractie ontvangt graag de reactie van het college. 
• Eens dat bewoners door de bomen het bos niet meer zien: de communicatie moet nog beter. 

De PvdA merkt op: 
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• Vrijwilligers zijn nodig, wat indien er te weinig zijn? 
• Maatwerk: wat zijn informele voorzieningen? Welke rol krijgen wijkraden en buurthuiswerk? 
• Informatie- en adviesfunctie: aandacht is nodig voor samenwerking met het Centrum voor 

Jeugd en Gezin. Hetzelfde geldt bij de signaleringsfunctie. 
• Het geheel is een wankel bouwwerk, ook financieel gezien. Wat gebeurt na 2010? 
• Hoe staat het met de invoering van een eigen bijdrage? Kan dit als jaarlijks geld over blijft? 

GroenLinks merkt op: 
• De fractie deelt veel zorgen, is blij met het stuk, het is weer een stap in het Wmo-beleid. 

De ChristenUnie merkt op: 
• De fractie vindt het een goede notitie, het komt voort uit eerdere stukken. 

Wethouder Visscher reageert: 
• De Groninger aanpak kan landelijk als voorbeeld dienen. 
• Beroepskrachten en vrijwilligers zijn aan elkaar verbonden bij zorg, dienstverlening en 

activiteiten. De capaciteit en potentie die bij mensen aanwezig is, moet worden benut. Daarom 
moeten contacten tussen vrijwilligers worden bevorderd, de gemeente activeert dat. 

• Ouderen en andere mensen met beperkingen moeten in de wijken kunnen blijven wonen. 
• Het is een structureel programma en de Wmo-gelden zijn structureel. NLA is voor vier jaar en 

volgend jaar beslist de raad of er wijken bijkomen of afvallen, of beide. 
• Het klopt dat de gemeentelijke dienstverlening nog beter kan. De directies kijken hiernaar. 

Voorkomen moet worden dat te veel overlegstructuren ontstaan. 
• De nieuwe Stips komen in Oosterhoogebrug en Selwerd. 
• Stips en CJG: dit kan niet zomaar gekoppeld worden, het CJG is voor de jongeren. 
• Eigen bijdrage: de raad heeft over dit onderwerp al een brief ontvangen. 

 
B.4.  Ballon Fiësta 2009 
Wethouder Van Schie zegt dat het college bij zijn conclusies blijft, ook na de brief van de organisator 
als reactie op de brief van het college. De organisatie heeft de vergunning niet nageleefd en heeft 
andere opvattingen over het opvolgen van aanwijzingen van hulpverleningsdiensten en daarbij 
horende bevoegdheden. Het college gaat nog reageren op de brief. 
Het CDA merkt het volgende op: 

• De fractie vindt de conclusies van het college zoals verwoord in de brief erg kort door de 
bocht, en is na de brief van de organisator gesterkt in deze mening. Het college verwijst naar 
weersomstandigheden, zegt dat er geen grote fouten zijn gemaakt en wil er lering uit trekken. 

• Cruciaal punt is dat het publiek er te dicht op stond. Gemeentelijke handhavers moesten daar 
volgens de inspectie op toezien. 

• Er is teveel met de vinger naar elkaar gewezen. Goed dat een gedegen onderzoek heeft 
plaatsgevonden. De teneur en de conclusie van de reactie van het college is onder de maat. 

De VVD merkt op: 
• Een dialoog tussen gemeente en organisatie is nodig. De locatie Kardinge was te beperkt en te 

klein. Men moet terug naar de renbaan. 
De SP merkt op: 

• De organisator moet zich aan de vergunning houden en met gezond verstand ter plekke 
reageren. Het lijkt nu op het elkaar toeschuiven van de zwarte piet. 

D66 merkt op: 
• De gemeente en de organisator hebben het onderschat omdat de locatie Kardinge werd. 
• Had de gemeente steviger kunnen optreden tijdens het evenement? 
• Het is goed om ervan te leren, de gemeente moet goed naar zichzelf kijken. 

De Stadspartij merkt op: 
• De activiteit moet alleen worden toegestaan in het Stadspark met meer toezicht. 

De ChristenUnie merkt op: 
• Het college heeft serieus gereageerd, de organisator had de regels in acht moeten nemen. 
• Een goed gesprek is nodig om het in 2010 beter te doen. 

GroenLinks merkt op: 
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• Het college heeft serieus gereageerd. Zijn de afspraken schriftelijk vastgelegd? 
• De organisator moet zich houden aan de vergunningvoorwaarden en als verantwoordelijke 

organisator handelen. De fractie vindt dat de organisator hier steken heeft laten vallen. 
Wethouder Van Schie reageert: 

• Voor evenementen en ook voor ballonvaart geldt een strikt kader: landelijke wet- en 
regelgeving en de gemeentelijke evenementenvergunning. 

• De wethouder vindt dit kader niet onderhandelbaar. Een dialoog om nog eens naar 
randvoorwaarden te kijken, is niet gepast. 

• De hulpverleningsdiensten hebben wel degelijk hun verantwoordelijkheid genomen maar dat 
werd hun lastig gemaakt door de organisatie. 

• De gemeente wil op het gebied van openbare orde en veiligheid strikt handhaven. 
• De organisator verzocht om de locatie Kardinge en daarvoor bestond geen belemmering. 
• Het college zal de brief van de organisator in detail beantwoorden en een kopie aan de 

commissie sturen. 
 
C.1.  Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
Er worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
C.2.  Vaststelling verslagen 14 oktober, 5 en 18 november 2009 
De verslagen van 14 oktober en 5 november 2009 worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Visscher: 
Bij agendapunt A.1. Mededelingen: 
De raad ontvangt nadere informatie over de uitkomst van de aanbesteding huishoudelijke verzorging. 
Bezuinigingen AWBZ: de raad ontvangt een voorstel van het college over het mogelijk maken van 
dagopvang voor mensen die dat nodig hebben. 
Bij agendapunt A.3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen: 
Het plan van aanpak alcohol en jeugd komt voor de commissievergadering van februari naar de raad. 
Bij agendapunt A.5. Rondvraag: 
De raad ontvangt een brief over de verblijfeenheden die Stichting Huis realiseert voor vrouwen van de 
tippelzone. 
 
Wethouder Van Schie: 
Bij agendapunt A.5 Rondvraag: 
Manege Advendo: de commissie ontvangt voor de commissievergadering van januari een brief. 
Sporthal Zuid/Liquid City: het punt wordt geagendeerd voor de vergadering in januari, de raad 
ontvangt de stukken na het bestuurlijk overleg van eind december.  
Stichting COP: de raad ontvangt binnenkort nadere informatie. 
Bij agendapunt B.1. Onderwijshuisvesting: 
De commissie ontvangt per school een overzicht met duurzaamheidsmaatregelen en de verwachte en 
behaalde resultaten. 
Bij agendapunt B.4. Ballon Fiësta 2009: 
De reactie van het college op de brief van de organisator gaat in afschrift naar de commissie. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 18.55 uur. 
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GRIFFIE

RAADSCOMMISSIE ONDERWIJS EN WELZIJN

2 december 2009

Ingekomen stukken (meegezonden)

Advies: v.k.a.

Ingekomen stukken (ter visie)

n.v.t

Stukken ter kennisname (meegezonden)

Advies: v.k.a.

-

Stukken ter kennisname (ter visie)

1. Voortgangsrapportage Groninger Museum 2009 (collegebrief 16/11/09)

Advies: v.k.a.
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING 

ONDERWIJS EN WELZIJN

OW nr.: 09/10

Datum: 14 oktober 2009

Plaats:  Oude raadzaal

Tijd:  16.30 – 19.00 uur

Aanwezig: D. Jager (vz.), B. Enting (PvdA), K.A. Hazewinkel (PvdA), R. van der Schaaf (PvdA), A.

Vos (PvdA), H. Rademaker (SP), A. Schlebusch (SP), H. van Mameren (VVD), A. Postma (GL), B.H.

Koops (CDA), J. Seton (CDA), I.M. Jongman (CU), J. Luhoff (D66), R.J.A.M. Krüders (S&S),  J.J.

Dijkstra (wethouder), J.A. Visscher (wethouder),  J.C.M. van Schie (wethouder), I. Bolle (plv. griffier),

W.Th. Meijer (commissiegriffier)

A.1. Mededelingen 

Voorzitter

• Slors (PvdA) afwezig, wordt vervangen door Enting (lijstopvolger)

• Herinnering aan extra vergadering over programma’s begroting op 5 november, en aan

vragencarroussel begroting op 28 oktober

• 17 november presentatie bouwplannen Vmbo West

• rondgelegd: aantal reacties op accommodatienota

Wethouder Visscher

• Half november wordt rapport van commissie-Hamel openbaar; onderzoek naar en advies over

vrouwenopvang stad en provincie, zal commissie ontvangen, college zal er eigen opvattingen bij

geven.

• 9 november komt staatssecretaris Bussemaker gemeente bezoeken om te kijken naar uitvoering

Wmo, wil ook graag gesprek met raadsleden

Wethouder Van Schie

• Naar aanleiding van discussie over dicta raadsvoorstellen tijdens vergadering van gisteravond: er

komt nieuw raadsvoorstel met goed dictum

Wethouder Dijkstra

• Groningse kunstenares Isabella Werkhoven is één van de acht kunstenaars die meedingt voor prijs

Kunstenaar van het Jaar; uitreiking op 6 november, tot die tijd kan iedereen op haar stemmen via

internet.

A.2. Vaststelling agenda

Conform voorstel (B.4. ‘Zorgafstemming risicojongeren’ is afgevoerd door partijen die het hadden

geagendeerd)

A.3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen

Van Mameren (VVD)

• We maken ons zorgen over investeringen in schoolgebouwen, IHP staat nu voor december op

LTA, we zouden echter graag zien dat er iets ligt voordat we begroting gaan bespreken

Rademaker (SP)

• Openstaande motie Waarborg voorliggende voorziening Jeugdhulpverlening, zou in loop van

2009 terugkomen, hoe staat het met onderzoek, wanneer krijgen wij resultaten?

Wethouder Van Schie

• IHP niet beschikbaar voor begroting, komt wel aparte brief over onderwijshuisvesting
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• Jeugdhulpverlening zit besloten in onderzoeken rond Zorg voor Jeugd, algemene indruk is dat we

nog steeds aan vraag kunnen voldoen, even kijken of we dat nog iets specifieker kunnen

beantwoorden.

Wethouder Dijkstra

• Staat nog toezegging op m.b.t. uitgetrokken bedrag EBBA-uitreiking tijdens

Eurosonic/Noorderslag 2009. Gaat om 63.000 euro, wordt meegenomen in reguliere

verantwoording.

• Toezegging overleg met G7: voor de zomer overleg gehad, begin november volgt tweede overleg

over o.m. stand van zaken gesubsidieerde banen, komen we schriftelijk op terug.

A.4. Conformstukken

Raadsvoorstel benoeming leden adviescommissie voor de sport en wijzigen verordening commissie

voor de sport

• Lid I dictum betreft benoeming van personen, wordt afgekoppeld, schriftelijke stemming

Raadsvoorstel aanbouw BSV Paddepoel

Raadsvoorstel senioren in beweging i.v.m. valpreventie

Raadsvoorstel aanvullend krediet gebouw kinderwerktuin Paddepoel

Klijnsma (GL)

• Mooi dat voorstel er nu ligt, beetje laat, we hadden gehoopt dat nieuwbouw kinderwerktuin al

klaar zou zijn

Hazewinkel (PvdA)

• Toen we voorstel voor aanbouw kinderwerktuin kregen, hebben we aangegeven dat we bedrag

wel opmerkelijk summier vonden, nu blijkt er inderdaad meer nodig te zijn, willen graag zeker

weten dat het nu om een reëel bedrag gaat om alle wensen te realiseren.

Wethouder Van Schie

• Ja, dit moet voor dit bedrag kunnen.

Voorstellen kunnen conform naar raad van 28 oktober.

A.5. Rondvraag

Koops (CDA)

• Herindicering pakketmaatregelen AWBZ: signalen dat het niet goed loopt; telefonisch indiceren

zorgt er vaak voor dat mensen eigen situatie bagatelliseren en daardoor negatief besluit krijgen;

daarnaast blijken er nogal wat afwijzingen te zijn, hoe ernstig is situatie? Richting 1 januari graag

tussentijdse informatie hoe erg het nu in Groningen is.

Jongman (CU)

• Brandbrief gymzaal Bessemoer ontvangen. Graag inzicht in overwegingen college m.b.t. deze

gymzaal. 

• Ook wij krijgen negatieve signalen over telefonisch indiceren.

Postma (GL)

• Noorderslag: 100.000 uit cultuurnota, 50.000 uit EZ-middelen, daarnaast vorig jaar bedrag voor

EBBA-uitreiking. Nu lijkt 50.000 uit EZ-middelen op losse schroeven te staan, zou nu bestemd

zijn voor EBBA-uitreiking. Graag uitleg hoe dit in elkaar zit, of toch hele bedrag beschikbaar

komt.

Wethouder Visscher

• Herindicatie niet verantwoordelijkheid van gemeente maar van staatssecretaris. Wij zitten er wel

bovenop, proberen zicht te krijgen op consequenties van herindicaties voor mensen in de stad.

Kan niet verbazen dat veel mensen indicatie verliezen, achterliggende gedachte is immers forse

bezuiniging op AWBZ. Wij proberen met zorgaanbieders en patiëntenorganisaties het beeld
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compleet te krijgen, zal daar commissie over informeren. Graag signalen dat dingen niet goed

gaan blijven doorgeven, geven wij weer door aan VWS. We hebben bescheiden bedrag ontvangen

ter compensatie, wij proberen te kijken wat we daar in alle wijsheid mee kunnen doen. Komen we

op terug. Blijft spannende en zorgelijke situatie. Oproep om ook via eigen landelijke kanalen

bevindingen door te geven.

Wethouder Dijkstra

• Uit EZ-budget naar EBBA’s: 25.000 euro; totaalplaatje Noorderslag/EBBA’s krijgt u op papier.

Wethouder Van Schie

• Eind mei gesprek gehad met gymvereniging. Oorspronkelijke gymlokaal gesloopt, gedachte was

om nieuw gymlokaal bij bouw Morgensterflat mee te nemen. Is vertraagd, daardoor kan nieuwe

perspectief nog niet geboden worden. Proberen we zo goed mogelijk samen op te lossen. Laatste

maanden geen specifieke klachten meer. Eigenlijke ambitie van vereniging is echte turnhal, die is

echter niet realistisch.

Jongman (CU): Wanneer is gebouw bij Morgensterflat klaar?

Wethouder Van Schie: Krijgt u nadere informatie over.

B.1. Collegebrief evaluatie accommodatiebeleid

Insprekers

De heer Hussein (Platform Zelforganisaties Groningen)

• Al enige tijd problemen bij vinden van ruimte voor integratiebevorderende activiteiten, al sinds de

komst van het nieuwe beleid 2005.

• Buurtcentra stellen zich echt niet open voor onze activiteiten, waardoor heel veel organisaties zich

niet meer welkom voelen

• Wisseling van bestuur bij buurtcentra leidt tot vervallen van gemaakte afspraken

• Zelforganisaties (meer dan 70) niet jammer genoeg meegenomen bij evaluatie

• Ondertussen wordt geroepen dat men op zoek is naar ‘nieuwe doelgroepen’ bijv. allochtonen…

De heer Bessem (Vereniging Buurtcentra Groningen BBOG)

• Wijst op gestuurde brief van BBOG over evaluatie.

• Onderhoud van speeltoestellen niet financieren uit investeringsfonds voor alle accommodaties,

anders komen we elkaar op gegeven moment weer tegen; hiervoor bestaat een apart

speelplekkenbeleid. 

• Beheer is probleem, veel ziekte bij additionele personeel; daarom verbaasd over voorstel richting

nog meer flexibele inzet (stadsbreed) van het personeel, zal zeker leiden tot nog meer ziekte

• Aparte speeltuinbeheerpool doorkruist wijkgericht werken, ook niet in besturenoverleg aan de

orde geweest, maar in bilateraal met speeltuinvereniging

Wethouder Van Schie: In laatste overleg over accommodatienota heeft u ook uw kanttekeningen

erbij geplaatst. Volgens mij heeft voorzitter van die informatieavond toen geconcludeerd dat met

die kanttekeningen het toch zinvol was om op deze weg door te gaan, en daar heeft u toen wel

mee ingestemd.

De heer Bessem: Als de flexibele inzet beperkt blijft tot wijken/stadsdelen (i.p.v. stadsbreed) zijn

we bereid hierover door te spreken.

De heer Broer (MJD & Stiel)

• Herkenning van gesignaleerde problemen (tekort aan bestuursleden en vrijwilligers, moeite met

bereiken nieuwe doelgroepen)

• Probleem met zelforganisaties is dat zij vaak op andere tijden in de buurthuizen willen dan deze

geopend zijn. Veel buurthuizen zijn in weekend gesloten terwijl er dan juist veel vraag is. Is weer

gevolg van tekort aan bestuursleden en vrijwilligers.

• Behoefte aan ondersteuning die geconstateerd wordt willen we graag proberen in te vullen, maar

met graag in samenhang met Wmo, Zorgen voor morgen etc., liefst in meerjarig programma

Mevrouw Stamper (Platform Zelforganisaties Groningen & eigen stichting Antilianen)

• Geen beheerders, geen ruimte, geen tijd > zo kun je nooit iets plannen
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• Loods gebruikt voor Antilliaanse hangjongeren

Commissie

Seton  (CDA)

• Er is niet gesproken met wijkorganisaties en ook niet met zelforganisaties, was wel logisch

geweest

• Over het JOP wordt gezegd: er is te weinig geld, maar we kunnen activiteitenkosten niet

subsidiëren binnen het accommodatiebeleid. Maar daarmee is het probleem nog niet weg. Vloeit

er nog iets anders uit voort of laat het college het hierbij?

• Over dorpshuis Hoogkerk: er zijn mogelijkheden om wat meer te gaan verdienen, en we gaan er

naar kijken. Vraag: zijn de kansen daarop voldoende?

• Werkpro: problemen door ziekteverzuim; contract heeft bepaalde voorwaarde (meer dan 10%

ziekte); vraag: is er binnenkort ook moment waarop contract opnieuw wordt gesloten of dat er ove

die voorwaarden kan worden gepraat?

• Koppeling beheer – bezettingsgraad: ligt voor de hand, maar college vindt dat ingewikkeld, moet

je er als gemeente veel dichter op gaan zitten; vraag: hoe dicht, wat zou dat financieel betekenen?

Variant college: we gaan vrijwilligers meer inschakelen; maar er ligt al veel druk op vrijwilligers,

hoe realistisch is dat?

• Voorstel speeltuincentrale: lijn van BBOG ligt voor de hand, niet uit elkaar trekken. College: we

kunnen meegaan in die lijn, maar we doen er geen geld bij, maar kun je dat uit elkaar halen, wat

blijft er dan van over?

• Positie van accommodaties: ze zijn wat geïsoleerd, er zou meer gehaald kunnen worden uit positie

accommodatie in de wijk, meer overleg/samen doen, rol voor wijkorganisaties

• Accommodaties zouden bruisende hart van de wijk moeten zijn. Daarom vreemd wat college zegt

over Gravenburg / De Held: mensen kunnen wel terecht in nabij gelegen wijken of in kerkje

Leegkerk; niet ons idee van bruisend centrum in de wijk… Wat mist in reactie college is

inhoudelijke stellingname naast het financiële aspect: is het gezien de rest van ons beleid logisch

om iets te doen met vraag vanuit deze wijken?

• Beheerpool: zit tekort op, wordt incidenteel gedekt voor 2010, wat doen we daarna?

• Bereikbaarheid accommodaties onvoldoende (Wmo-platform), wat kunnen we daaraan doen?

Schlebusch (SP)

• Beheer en bereik van accommodaties zijn de grote problemen

• Beheer: slechte verdeling van schaarse werkkrachten, deels door 10%-contract, deels door gebrek

aan flexibele inzetmogelijkheden. Voor speeltuinverenigingen nu bedacht dat er beheerpool moet

komen, prima, maar waarom zo halfslachtig en niet doorgetrokken voor buurtaccommodaties.

• WerkPro doet prachtig werk, willen wij als gemeente (werkervaringsplaatsen), maar je hebt

daardoor geen kant en klare werknemers, vraagt om begeleiding. Vraag of het reëel is dat college

zegt: er komt geen geld bij.

Vos (PvdA): Is de SP ervoor om meer geld uit reïntegratie in te zetten voor beheerpool?

Schlebusch (SP): Tot nu toe hadden we die mogelijkheid, bijv. door seniorenbanen in te zetten,

nu afgeslankt, maakt dat we nog eens voor de keus worden gesteld wat we willen. Beheer is het

grote probleem, dan moet je daar ook echt iets aan doen.

Van Mameren (VVD): U noemt verschillende problemen die allemaal geld kosten, maar u maakt

geen keuze. Je kunt niet zeggen: én meer mensen én meer momenten open én meer begeleiding.

Schlebusch (SP): Er is winst te halen bij meer flexibiliteit bij WerkPro. Verder kijken bij Wmo-

middelen, wat daar aan creativiteit te winnen is (zie inspraak MJD/Stiel).

Prummel (St.P)

• Bij wijk hoort wijkaccommodatie, had ook voor Gravenburg/De Held gemoeten

• Gemeente heeft altijd veel geld voor alles wat van beton is, maar deze accommodaties moet

eigenlijk altijd uit kleine kas betaald worden. Er gaat heel wat meer geld om in wegen en

gebouwen dan als het gaat om mensen.
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• Onrustbarend dat juist allochtonen geen plek kunnen vinden in buurtcentra die mede bedoeld zijn

om mensen te laten integreren

• Wellicht verschuiven: als in een wijk minder behoefte blijft aan wijkcentrum kunnen middelen

misschien beter ingezet worden voor wijk waarin er veel behoefte is.

Luhoff (D66)

• Gebrek aan regie en creativiteit

• Beheer: college verwacht veel van besturen qua samenwerking etc, maar hoe zit het met de regie?

Zijn besturen wel voldoende geëquipeerd om samenwerking op te zoeken? Er is echt behoefte aan

regie. Daarnaast ook aan creativiteit, want de oplossing hoeft niet altijd meer geld te zijn.

• Gravenburg: te snel naar oplossing gekeken, eerst samen naar probleem kijken. Vanuit

Gravenburg is men met prachtige oplossing gekomen, maar het gaat om het probleem dat zij

signaleren voor de toekomst m.b.t. jongeren. Vraag aan gemeente: ga nu samen met bewoners dat

probleem eens goed analyseren. Gelijk de aangedragen oplossing van tafel vegen gaat te ver.

Van Mameren (VVD)

• Met weekendsluiting door beheerproblemen sluit je hele groepen en hun activiteiten uit

• Accommodaties die we hebben optimaal gebruiken, nieuwe accommodaties bouwen op dit

moment niet reëel. 

• Gaat veel om vrijwilligerswerk, vrijwilligers moet je niet door hele stad laten fietsen

Krüders (S&S)

• BBOG noemt goede punten: drie centra niet meegenomen, wijkorganisaties e.a. niet betrokken

• Aansluiting bij CDA

• Niet voor directe koppeling tussen beheer en bezettingsgraad, daarmee creëer je nieuwe

ambtelijke molen. Liever door tussentijdse metingen problemen proberen te signaleren. 

• Eens met meer inzet beheerpools. 

• Meer inzetten als gemeente op samenwerking tussen organisaties; aantonen dat als je

accommodatie bestuurt je daar door samenwerking met anderen veel meer voordelen uit kunt

hebben.

Jongman (CU)

• Aansluiting bij D66 m.b.t. regie en creativiteit

• College doet beetje van alles wat qua beheer, rapport Intraval gaat veel dieper; graag nieuw plan

van aanpak: hoe gaan we in de toekomst nu echt met dat beheer om?

• Hou link met Wmo en Zorgen voor morgen goed in de gaten

• Visie op Gravenburg mist (vgl. CDA). 440.000 euro voor nieuwe accommodatie is veel geld,

maar nu zegt college ‘we doen niets’; waarom doet u niet in ieder geval íets? We hebben

inderdaad nu zware tijden, maar als je nu niets doet moet je dat later dubbel en dwars repareren.

• Aan de ene kant zegt college ‘we zoeken nieuwe doelgroepen’, aan de andere kant zeggen

zelforganisaties ‘we kunnen niet terecht’. Kwalijk dat we elkaar daarin niet gevonden hebben.

• Geen accommodatiegeld in speeltuinen stoppen.

Postma (GL)

• Veel onderdelen uit accommodatienota Anders en Beter zijn goed uitgepakt. 

• Aansluiting bij vraag CDA over het JOP: enige accommodatieprobleem waar u geen oplossing

aan ‘plakt’.

• Tariefstelsel: onduidelijkheid over nul-tarief, wat valt daar wel en niet onder?

• Beheer is grootste probleem, m.n. bij speeltuinverenigingen en vensterscholen.

Speeltuinvereniging en WerkPro komen met eigen oplossingen, worstelen we nog mee;

makkelijke oplossing is er niet. Kritiek BBOG op voorstellen begrijpelijk, maar ook logisch dat er

gezocht wordt naar alternatieve manieren van werken. GL is geneigd om met college mee te gaan:

laten we het maar eens een paar jaar proberen. Voorstel Jongman ook goed, om er op korte

termijn nog eens goed naar te kijken. 

• Verzoek Speeltuincentrale: logisch dat u uitkijkt met het structureel inzetten van extra geld, maar

zijn er geen incidentele mogelijkheden? 

• Wanneer komt voorstel over buurtcentra in de wijk? 
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• Gravenburg: college wijst op mogelijkheden van gebruik school, maar er zijn signalen dat school

vol is, en uit brieven blijkt dat aantal randvoorwaarden ook niet gerealiseerd zijn. College heeft

destijds aangeven dat buurtcentra niet lukt, maar dat er wel mogelijkheden zijn om andere dingen

voor jongeren te organiseren; zorg er dan voor dat dat in elk geval wordt gerealiseerd. 

Vos (PvdA)

• Graag oplossing voor het JOP

• Beheer was altijd al probleem, de hoop was gericht op nieuwe oplossing, blijkt niet te werken.

Kan Sozawe meer mensen activeren? Bijv. in kader van reïntegratie Beheerder I en Beheerder II

als opleiding aanbieden.

• Kunnen we een keer apart spreken over Vensterscholen? Daar spelen veel meer problemen dan

alleen beheer. Bijv. benen-op-tafel-sessie.

Schlebusch (SP): U ziet beheerprobleem vooral als kwaliteitsprobleem, maar het gaat toch vooral

om problemen met de inzet, door grote autonomie van accommodaties. Zou meer regie kunnen

betekenen dat er in die autonomie wat gaat veranderen? 

Vos (PvdA): Misschien is het een idee om niet iedere accommodatie/speeltuinvereniging eigen

bestuur te laten hebben maar meer samen te werken; bijv. accommodatiebestuur per stadsdeel,

met beheerpools. 

Seton (CDA): Dan krijg je bruisende hart per stadsdeel in plaats van per wijk, belangrijk om

accommodatie vanuit wijk te voeden

Vos (PvdA): Stadsdeel is misschien niet het goede woord, gaat ons meer om zoals het in Beijum

is geregeld.

• Gravenburg: hoe ver bent u met ideeën rond gebruik van de school, en hoe zit het dan voor ’s

avonds en in het weekend? 

Prummel (St.P.): Betreurt u het niet dat er geld te weinig is voor wijken, terwijl we heel veel geld

uitgeven aan Forum waar stad niet om gevraagd heeft? 

Vos (PvdA): We zijn nog steeds voor het Forum, daar zijn ook veel werkplekken mee gemoeid.

• Is er al overzicht van accommodaties waar iets aan gedaan moet worden om toegankelijkheid

beter te maken?

Wethouder Van Schie

• Gaat om tussenevaluatie, in 2004/2005 uitvoerig gesproken over toekomst van accommodaties,

aantal dingen vastgesteld over werkwijze, subsidies etc.; vorig jaar tussenevaluatie aangekondigd,

daarom in eerste termijn gesprekken beperkt tot besturen, nog niet gekozen voor verdere

bespreking resultaten met wijkorganisaties etc.

• Tevredenheid groot over subsidiesystematiek, geen reden om dat te wijzigen.

• Bij beheer aantal knelpunten. Maar niet overal kommer en kwel, er zijn ook heel aantal plekken

waar het wel goed draait. 

• Knelpunten oplossen in context van gewijzigde omstandigheden die nu op ons afkomen en van

ervaringen die we afgelopen twee jaar hebben opgedaan

• In tweetal avonden hebben we met o.a. BBOG gepraat over rapport, gevraagd wat ze ervan

vonden, of men zich kon vinden in de voorgestelde richting. Natuurlijk zijn daar kanttekeningen

bij te plaatsen: hoe bewaak je dat er op wijkniveau voldoende afstemming plaats vindt, hoe kom

je tegemoet aan specifieke invalshoeken van bijv. speeltuincentrale, en hoe zorg je ervoor dat

afgaand op de individuele kwaliteit van mensen het werk anders georganiseerd kan worden.

Reacties tijdens deze twee avonden waren toch dat men zoiets had van: laten we het maar eens op

deze manier proberen.

• Zeker gezien de recessie kunnen we niet doorgaan met verder professionaliseren van beheer, je

zult altijd vrijwilligers moeten blijven inzetten, verder goed gebruik maken van gesubsidieerde

arbeid. Wellicht komen er komend jaar nieuwe ideeën bij, er ontstaat op dit punt ook creativiteit,

zal ook wel moeten. Waar mensen een avondje kaarten mag je van hen verwachten dat ze zelf

koffie zetten en afwassen, daar hoef je geen zwaar beheer op te zetten

Seton (CDA): Ik kreeg uit het stuk de indruk dat er een zwaarder beroep op vrijwilligers werd

gedaan dan alleen maar koffie zetten en afwassen, en dan is het de vraag: kunnen de bestaande

vrijwilligers dat en waar haal je zo nodig extra vrijwilligers vandaan?
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Wethouder Van Schie: Voor een deel doorgaan met vormen van beheer zoals we die nu hebben,

binnen kaders die we daar straks voor hebben, daarnaast als er lichte vormen van beheer en

ondersteuning nodig zijn meer beroep doen op de mensen zelf. 

Luhoff (D66): U wilt ook meer samenwerking tussen organisaties in de wijk, maar wie voert daar

dan de regie op? WerkPro, accommodatiebesturen of gemeente?

Wethouder Van Schie: Als het gaat om de beheerpool moet ieder gewoon zijn

verantwoordelijkheid in het proces nemen. Als gemeente zou denken dat er niet goed wordt

samengewerkt (nu geen aanleiding voor) kan zij dan gaan sturen. Wat die samenwerking betreft,

kan er wel meer gebeuren dan nu het geval is, er zijn goede voorbeelden, zal volgend jaar verder

door ons op worden ingezet. Hier en daar wordt ook gewerkt met digitaal sleutelbeheer.

• Zelforganisaties: heeft wethouder Verschuren naar gekeken (nota augustus), bleek voldoende

ruimte; organisatorische problemen zijn bekend, maar als zelforganisaties zelf is willen doen is er

in principe voldoende ruimte; wat betreft het aanbod van buurten/speeltuinen: dat zou wel

gedifferentieerder kunnen

• Gravenburg/De Held: bij start is keuze gemaakt dat wijken moeten aanleunen bij aanpalende

wijken, zou best kunnen dat je die analyse met het inzicht van vandaag anders zou maken, maar

geen aanleiding om nu toch voor nieuwe buurtcentra te kiezen

• Faciliteren buurthuizen om deze tot bruisend hart te maken: de wethouders Visscher en Van Schie

hebben hierover voorstel in voorbereiding.

Inspreker

De heer Hussein (Platform Zelforganisaties)

• Probleem is dat wij niet in accommodaties terecht kunnen. Zelf koffie schenken etc. doen we al,

in die zin vragen wij niets van beheerder, alleen maar toegang tot het pand, m.n. avond/weekend

• Van diverse besturen krijgen wij te horen dat we niet horen bij hun doelgroep. Worden

doorverwezen naar ander die tien meter verderop zit. Kastje muur gevoel. Willen niet met elkaar

overleggen. Regie ontbreekt.

• Onduidelijkheid over uurtarieven: ene keer volledig tarief, andere keer weer minder, soms gratis.

Commissie

Seton (CDA)

• Graag nog antwoord op vraag over 130.000 structureel?

• Wat gebeurt er met de JOP?

Van Mameren (VVD)

• Aantal ideeën geopperd, samenhang ontbreekt nog, moet nog het nodige worden opgelost.

Schlebusch (SP)

• Autonomie: in hoeverre gaat gemeente zo de regie op zich nemen dat je organisaties ook kunt

verplichten om buurthuizen open te stellen?

Prummel (St.P.)

• Vindt het college het niet gênant dat het na vier jaar nog zo weinig beeld heeft van hoe de

accommodaties werken? Veel aandacht voor grote projecten, maar de mensen in de stad zijn uit

beeld verdwenen.

Postma (GL)

• Is het ook mogelijk om incidenteel iets beschikbaar te stellen voor speeltuincentrale om die

beheerpool op poten te zetten?

Jongman (CU)

• Wanneer komt u terug op de relatie tussen beheer en gesubsidieerde arbeid? 

• Vensterscholen missen grip op beheer omdat de gebouwen zo multifunctioneel worden gebruikt.

Wethouder Van Schie

• Er is geen extra incidenteel geld beschikbaar voor speeltuincentrale. 

• 130.000 heeft alleen betrekking op 2010, voor begroting 2011 zullen we nieuwe afweging moeten

maken.
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• Geen extra geld voor JOP, maar er worden wel gesprekken gevoerd met JOP, wellicht zijn er

ontwikkelingen die kunnen leiden tot extra inkomsten, wil ik u volgende keer wel even over

bijpraten.

• Er komt straks een definitieve evaluatie en zullen we ook na moeten gaan of de vrijwilligheid

m.b.t. openstelling (autonomie) voldoende heeft opgeleverd; als dat niet zo is zou de raad daar de

subsidiaire consequenties uit moeten trekken.

• Over de relatie beheer en gesubsidieerde arbeid hoop ik u de komende vergadering nader te

kunnen informeren, eerst overleg met wethouder Verschuren.

B.2. Collegebrief Beleidsplan Kunstraad

Koops (CDA)

• Kunstraad geeft aan dat personele bezetting van het bureau voldoende is voor uitvoering

subsidieproces, maar dat er dan nauwelijks restcapaciteit over is voor andere taken, zou daar

graag meer geld voor zien. Het is echter beter om eerst eens naar de doeltreffendheid en

doelmatigheid van de eigen organisatie te kijken, en dan verder eens in gesprek te gaan met de

beide overheden.

• Wat vroeg om nu al adviseurs te gaan werven voor een eventuele verbreding in 2011.

• Eens met overige voorgestelde acties, en ook met hoofdlijnen van reactie van college, m.u.v.

Groningse Nieuwe

• Incidentenpot en budget amateurkunst zijn ruim voor einde van het jaar op. College zegt dat

incidentele aanvragen in samenhang tegen elkaar moeten worden afgewogen, maar hoe ga je dat

het hele jaar door doen en wat doe je met constatering t.a.v. de budgetten van de amateurkunst?

Van Mameren (VVD)

• Niet voor het optuigen van de bureaucratie, geld is bedoeld voor de kunst. Niet nu al personeel

gaan werven.

Schlebusch (SP)

• Grote zorg is dat er teveel taken bij de Kunstraad komen te liggen, bijv. stimuleren van

internationale uitwisseling. Corebusiness is toekennen van subsidie. Als je meer taken geeft,

moeten ze zich wel gaan optuigen, niet voor.

Luhoff (D66)

• Eens met mening dat kunstraad na moeizame start nu op koers ligt. Helemaal niet zo huiverig dat

kunstraad zichzelf gaat optuigen.

• Prima om Groningse Nieuwe over te dragen naar Kunstraad. Jammer dat college daar nog niet

voor is.

• Voorstander voor door Kunstraad genoemde zelfstandig fonds, maar vraag is of deze periode zich

daar wel voor leent. 

• Communicatie over procedure naar nieuwe cultuurnota schoot tekort. Heel belangrijk om naar

buiten toe in communicatie helder te zijn hoe je opereert.  

Krüders (S&S)

• Incidentenpot al voor einde van jaar leeg. Goede oplossing: jaar in vier delen verdelen, en

subsidieplafond afspreken. Zo krijgt iedereen over het hele jaar gelijke kansen.

• Niet als organisatie teveel ballen in de lucht houden. Doen waar je goed in bent. Kern: geven van

adviezen en subsidies, ongevraagde deel hier heel belangrijk.

Jongman (CU)

• Kunstraad moet de vier genoemde kerntaken gewoon uitvoeren en daar moet het voorlopig bij

blijven, eerst dat maar eens goed terug zien, pas daarna praten over evt. uitbreiding.

• Beheer budgetten mogen wel allemaal in één hand, niet deel gemeente, deel kunstraad.

Postma (GL)

• Beleidsplan ziet er goed uit, straalt ambitie en zelfvertrouwen uit.

• Basis is op orde, nu zaak het verder uit te bouwen, m.n. resterende taken: opdrachtenbeleid,

advisering. Onderzoek naar wel of geen fonds is niet eerste prioriteit.

• Begrijpelijk dat Kunstraad Groningse Nieuwe terugwil, misschien logischer moment om dat bij

aanvang van nieuwe cultuurnota te doen.
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• Nieuwe cultuurnota: tijdig beginnen met voorbereidingen, en zorgen voor heldere communicatie

over de procedures.

Enting (PvdA)

• Complimenten voor professionele beleidsplan. Kunstraad gaat echt de kant op die wij voor ogen

hadden. Visitaties blijken fantastisch te werken, ondanks twijfels vooraf. 

• Organiseren van het debat blijft in het ongewisse, was wel een opdracht aan de Kunstraad, graag

duidelijkheid over hoe die uitgevoerd gaat worden.

Wethouder Dijkstra

• Eens met complimenten voor wijze waarop Kunstraad nu functioneert. 

• Oprekken financiële kaders? Nee, die liggen wat gemeente betreft vast in cultuurnota. 

• Adviseurs: heb je nodig om taak te kunnen waarmaken, bijv. t.a.v. E-culture, Urban. Wel

voor verbreding adviseurspool op dat punt. 

• Eens dat we niet direct toe moeten naar fonds.

• Indruk is dat op het gebied van communicatie een behoorlijke slag is gemaakt.

Instellingen weten kunstraad goed te vinden. Het idee is dat als er nog finetuning nodig is,

dit zeker zal gebeuren. 

• Op zich goed nieuws dat incidentenpot en budget amateurkunst leeg raakt, geeft aan dat

instellingen kunstraad weten te vinden. Moeten wel toe naar methodiek die voorkomt dat

‘wie het eerst komt, het eerst maalt’. Daar legt Kunstraad vinger op zere plek, moeten toe

naar betere spreiding, komen we volgend jaar bij u op terug, m.n. met betrekking tot

regeling amateurkunsten.

• Visitatie is inderdaad goed instrument gebleken, gaan we zeker mee door, lopen we mee

voorop, ook landelijk.

• Er gebeurt zeker al wel het e.e.a. als het gaat om organiseren van debat, wordt volgend

jaar zeker mee door gegaan.

• Niet onwelwillend tegenover suggestie om Groningse Nieuwe toch naar Kunstraad over

te hevelen. Gaat hier echter niet alleen om inhoudelijk kwaliteitsoordeel, je kijkt ook naar

in hoeverre organisaties de organisatorische randvoorwaarden kunnen organiseren als het

gaat om begeleiding van aankomend talent, dus je kijkt met bredere scope naar toepassing

van deze regeling, en die brede scope heeft de eigen afdeling cultuur. Voorlopig dus nog

even bij OCSW houden, maar we gaan het gesprek hierover aan. 

B.3. Collegebrief Nulmeting vrijwilligerswerk en onderzoek Movisie

Hazewinkel (PvdA)

• In collegebrief wordt indruk gewekt dat gezocht is naar soort grootste gemene deler als het gaat

om de problemen rond vrijwilligers. Wij willen graag aandacht vragen voor specifieke problemen

die verenigingen en instellingen hierbij ondervinden. Graag gesprek met organisaties over hun

behoeften en verwachtingen. Niet alleen met gemeente, maar ook tussen organisaties onderling,

bijv. tussen organisaties waar het goed gaat en die waar problemen zijn. Ook voor afstemming en

uitwisseling per wijk zijn dergelijke gesprekken essentieel. Geen algemene oplossingen voor

specifieke problemen zoeken, maar per wijk kijken hoe je mensen kunt enthousiasmeren.

Van Mameren (VVD)

• Kan me zorg voorstellen, goed om gesprekken aan te gaan. Aan de andere kant ook goed om een

keer te kijken naar gemene deler, want er zijn ook hele hoop overeenkomsten. Verder goed kijken

naar best practices, je kunt altijd van elkaar leren. 

Koops (CDA)

• We delen zorg van PvdA. 

Rademaker (SP)

• Wij hebben idee dat college/gemeente al heel goed bezig is met vrijwilligerswerk. Laat

vrijwilligerswerk ook vooral leuk zijn om te doen. Er wordt al heel veel op het niveau van de

verschillende verenigingen gekeken wat ze nodig hebben, maar dat kan uiteraard altijd beter.
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Luhoff (D66)

• We delen zorg van PvdA. Wel erg blij met ontwikkelen van handboek, om wet- en regelgeving

duidelijker te maken voor alle organisaties.

Krüders (S&S)

• Vrijwilligersorganisaties ondervinden nog steeds veel problemen met gemeentelijke wetten en

regels. Tevredenheid over dienstverlening is laag. Gemeente zou zich bij ondersteuning proactief

moeten opstellen. Digitaal handboek is mooi maar kan niet de enige oplossing zijn (vgl.

accountmanagers die we bij bedrijvenloket hebben aangesteld) 

Postma (GL)

• Sluit zich aan bij VVD

Wethouder Van Schie

• Stiel vervult makelaarsfunctie tussen vraag en aanbod wat betreft vrijwilligerswerk. Onlangs

nieuwe website. Verder bezig met voorbereiden maatschappelijke stages. Digitaal handboek bijna

klaar. Vraag ophalen bij organisaties hebben we gedaan in aanloop naar vrijwilligersnota. Stiel

heeft ook af en toe platformbijeenkomsten van vrijwilligersorganisaties waar men elkaar ontmoet.

De richting die we nu hebben ingezet biedt voldoende handvatten om aan vraag van PvdA te

voldoen. 

C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

conform

C.2. Vaststelling verslagen 

Zijn er niet.

Toezeggingen:

- (van Schie) er komt voor de begrotingsbehandeling aparte brief over

onderwijshuisvesting waarin in ieder geval in grote lijnen nog een perspectief wordt

geboden 

- (van Schie / Visscher) beraadt zich op vraag of motie over Jeugdhulpverlening nog wat

specifieker moet worden beantwoord

- (Dijkstra) komt schriftelijk terug op tweede overleg met G7 in november over aantal

zaken die ook door commissie zijn aangedragen, o.a. stand van zaken gesubsidieerde

banen

- (Dijkstra) komt met totaalplaatje over uitgaven m.b.t. Noorderslag, Ebba’s etc

- (Van Schie) komt met nadere info over afbouw gymlokaal bij Morgensterflat
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VERSLAG EXTRA RAADSCOMMISSIEVERGADERING

ONDERWIJS EN WELZIJN

OW: nr. 09/11

Datum: 5 november 2009

Plaats   Oude  raadzaal

Tijd: 15.15 – 16.15 uur

Aanwezig: J.P.T. Klijnsma (voorzitter), dhr. R. van der Schaaf (PvdA), mw. K.A Hazewinkel

(PvdA), mw. A. Postma (GroenLinks), dhr. J.H. Luhoff (D66), dhr. B.H. Koops (CDA), dhr. J.

Evenhuis (VVD), mw. H.J. van Mameren (VVD), mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), mw.

A.B.M. Schlebusch (SP), mw. H. Rademaker (SP), mw. R.J.A.M. Krüders (Student en Stad); mw.

J.C.M. van Schie (wethouder), mw. J.A. Visscher (wethouder), dhr. J.J. Dijkstra (wethouder), mw. I.

Bolle (griffier), dhr. W.T. Meijer (comissiegriffier).

m.k.a.: mw. R.F. Slors (PvdA), dhr. D. Jager (VVD).

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland).

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders

Er zijn geen mededelingen.

A.2. Vaststelling agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting

• Programma 6: (A) Onderwijs en Jeugd, (B) Welzijn en Zorg

• Programma 7: Gezondheid 

• Programma 8: (A) Sport, (B) Cultuur

• Paragraaf 10: Wmo.

De SP stelt de volgende vragen:

• Er is een tekort van 1,8 miljoen euro bij het onderdeel OCSW. De begroting spreekt over het

eventueel nemen van onpopulaire maatregelen in 2011 of later. Waaraan denkt het college?

• De structurele subsidie voor de MJD daalt met 270.000 euro. Wat zijn de gevolgen in 2010 en

hoe gaat het in de jaren daarna?

• Zorgen voor morgen, bladzijde 117: zijn in 2010 de 1400 te realiseren beschermde

woonvormen haalbaar?

• Bezuinigingen AWBZ: wat gaat de gemeente concreet doen nu zich allerlei ontwikkelingen

voordoen en sommige opvangfaciliteiten veranderen of zelfs wegvallen.

• Tienergezinnen: wat gaat de gemeente doen voor deze groep? Zijn er gelden in de begroting

2010 opgenomen? De aantallen zijn voor 2010 even groot als voor 2008.

• Binnenmilieu scholen: is er binnen het Integraal Huisvestingsplan rekening gehouden met

concrete maatregelen?

De ChristenUnie stelt de volgende vragen:

• De brandbrief van het COP over peuterspeelzalen: kan het college al reageren?

• Impuls vitale wijken, het deel opbouwwerk: is dit nieuw of past het binnen bestaande

aanpakken?

• Centrum voor Jeugd en Gezin is nu officieel en zal zich moeten laten zien. Hoe gaat dat in de

praktijk?

• Wmo: gesproken wordt over een eigen bijdrage. Hoe wordt dit uitgewerkt als het college zegt

dat de sterkste schouders de zwaarste lasten moeten dragen?

• Wmo: de afnemers van thuiszorg hebben een brief gekregen van de gemeente. Dit leidde tot

onduidelijkheid en de fractie vraagt een toelichting.
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• De taakstelling voor OCSW is niet gehaald: hoe kan dat? Lukt het alsnog?

• AWBZ: op bladzijde 178 staat iets over het aanboren van andere bronnen. Dit is onduidelijk

en komt niet overeen met de tekst op bladzijde 311. Hoe gaat dit gebeuren?

De VVD stelt de volgende vragen:

• De fractie is blij dat veel concrete zaken in dit deel van de begroting zijn opgenomen en is

tevreden over de betere financiering van het IHP. De gymzalen baren nog zorgen en de fusie

tussen twee middelbare scholen moet leiden tot goede huisvesting.

• De taakstelling voor OCSW is niet gehaald: hoe wordt dit op langere termijn opgelost?

• De hulpverleningsdienst: er is financieel erg veel overhead. Hoe is dit te verklaren?

• De WPG: de fractie verzoekt accommodaties meer ’s avonds en in de weekends open te

houden.

• De brief van het COP: de fractie is benieuwd naar de reactie van de wethouder.

• Lycurgus maakt grote kosten in verband met Europees sporten. Kan de gemeente bijdragen?

• Voldoende parkeerplaatsen bij Be Quick is een probleem. Kan hier iets gebeuren?

• Het museum gaat verbouwen. Is de wethouder daarbij goed betrokken?

• De lokale omroep: de belangstelling daalde enkele jaren en het college verwacht nu

stabilisatie. Waarop is dit gebaseerd? Dit in verband met de subsidie.

GroenLinks stelt de volgende vragen:

• De fractie sluit zich aan bij de vragen over de MJD, de AWBZ en de brief van COP.

• Onderwijshuisvesting: uit de brief blijkt een iets positiever beeld dan een jaar geleden. De

fractie wacht het IHP af.

• Huiselijk geweld, de 10-dagenaanpak: is het financiële probleem in verband met de opvang

van kinderen opgelost?

• Discriminatie Meldpunt Groningen: het geld voor voorlichting is incidenteel. De fractie vindt

dit een aandachtspunt voor de jaren na 2010; voorlichting moet blijven.

• Project De Kanteling, bladzijde 197: de fractie is blij verrast. Is er al meer over te zeggen?

D66 stelt de volgende vragen:

• De fractie sluit zich aan bij de eerder gestelde vraag over de MJD.

• Wmo: het moment van de waarheid breekt aan omdat nu alles ingevuld moet worden. Positief

is het onderdeel accommodaties voor activiteiten.

• COP en peuterspeelzalen: de fractie vraagt naar de stand van zaken bij de harmonisatie.

• De fractie vraagt nadere informatie over het museum.

• Onderwijs: wordt de motie van D66 over de vensterschool in de wijk Reitdiep uitgevoerd?

De PvdA stelt de volgende vragen:

• De fractie sluit zich aan bij de al gestelde vragen over de MJD en de opvang van kinderen bij

huiselijk geweld.

• Wmo: de begroting geeft het totaalbudget weer en veel uitwerking komt nog. Afwachten dus.

• Welzijn en zorg: het extra geld voor huiselijk geweld is prima.

• Verzelfstandiging openbaar onderwijs: er moeten eerst goede afspraken komen in verband met

de overdracht, vooral over het risico bij de energiekosten. De fractie wil een energieplan.

• Jeugd en Oud en Nieuw: hoe ziet de aanpak er deze keer uit?

• Brief COP: de discussie over de kostprijssystematiek moet worden afgerond.

• Cultuur: wordt de 1 miljoen euro voor het Groninger Forum voldoende verantwoord?

• EBBA’s: de prijzen worden voor vier jaar uitgereikt, maar er is alleen geld voor 2010.

• EuroSonic Noorderslag: het bedrag waar de organisatie op kon rekenen, moet worden

toegezegd en gerealiseerd.

• E-Culture: wanneer komen de voorstellen?

Student en Stad stelt de volgende vragen:

• De fractie sluit zich aan bij de eerder gestelde vragen over de MJD, binnenmilieu scholen,

taakstelling OCSW en EuroSonic Noorderslag.
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• Schoolverlaters: zijn het vmbo en het mbo betrokken bij de uitwerking van het convenant

Kennis verdelen? De aansluiting onderwijs – arbeidsmarkt is belangrijk. Komen er vanuit het

convenant projecten voor het hoger onderwijs?

• Gezond leven en bewegen: worden basisscholen gestimuleerd hieraan in de lespakketten

aandacht te besteden?

Het CDA stelt de volgende vragen:

• Onderwijs, allochtone leerlingen: wanneer komt een besluit over het vervolg op

schakelklassen?

• Zorg: waarom wordt in 2010 van dezelfde zorgbehoefte uitgegaan nu de signalering steeds

verder verbeterd door bijvoorbeeld het CJG?

• De scholen moeten meer worden betrokken bij de lokale verwijsindex.

• Sportstimulering en dergelijke: kan een verbinding tussen de vele programma’s en thema’s

worden gelegd?

• Welzijn en zorg: hoe worden jonge mantelzorgers bereikt?

• Sport, bladzijde 204: er blijken nu voldoende accommodaties te zijn. Waarom wordt gezegd

dat er in de toekomst moet worden uitgebreid?

Wethouder Van Schie reageert:

• Schoolbesturen krijgen via de lumpsum een vergoeding voor de energiekosten. Voor openbare

scholen zijn maatregelen getroffen. In het IHP komen voorstellen voor alle scholen. Tegelijk

verschijnt de duurzaamheidnota. De commissie ontvangt nog schriftelijke informatie.

• De MJD heeft aangegeven dat de maatregelen in de begroting 2010 kunnen worden verwerkt

en vraagt om voor 2011 een nieuwe afweging te maken.

• COP: het college wil niet extra bijdragen en gaat de organisatie nader analyseren. Het college

vraagt de raad te wachten tot het volledige verhaal gereed is. Gesprekken met het COP lopen,

de wethouder is verbaasd over de brief. Vóór januari ontvangen de leden nadere informatie.

• Vitale buurten: er worden geen dubbele dingen gedaan. Kwetsbare groepen worden betrokken.

• Lycurgus: de gemeente is niet van plan te compenseren voor weggevallen sponsoren.

• Vroegtijdige schoolverlaters: de gemeente zit onder het streefcijfer van 4,5% van het Rijk.

• De scholen worden betrokken bij de verwijsindex.

• OCSW: een audit heeft plaatsgevonden. Extra maatregelen worden genomen en samen met

nieuw beleidsgeld wordt een sluitende begroting voor 2010 gerealiseerd.

• Oud en Nieuw: in de volgende vergadering van de commissie worden de leden bijgepraat.

• De vragen over de vensterschool en Be Quick worden schriftelijk beantwoord.

Wethouder Visscher antwoordt als volgt:

• De Wmo: de gemeente is actief bezig met de uitvoering. De mensen die al voorzieningen

hebben, mogen er niet op achteruit gaan. De gewenste aantallen bij de kleinere woonvormen

worden mogelijk niet gehaald vanwege de landelijke financieringssystematiek. De brief van

de minister hierover gaat naar de commissie.

• Huiselijk geweld: de provincie is verantwoordelijk voor het regelen van de opvang van

kinderen. Binnenkort is overleg met de provincie vanwege het rapport Hamel.

• Discriminatie Meldpunt Groningen: de wethouder zal de wens van GroenLinks over

voorlichting doorgeven aan wethouder Verschuren.

Wethouder Dijkstra reageert als volgt:

• Het museum: er is overleg met de gemeente en de commissie wordt op de hoogte gehouden.

• Het Groninger Forum heeft de plicht een goede begroting op te stellen.

• EBBA’s: de wethouder is hier in de commissie gisteren en ook schriftelijk al op in gegaan.

• E-Culture: de Kunstraad beheert de middelen en legt verantwoording af.

De voorzitter sluit de vergadering om 16.05 uur.

Toezeggingen
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Wethouder Van Schie:

Nadere informatie wordt toegestuurd over de energiekosten bij verzelfstandigde openbare scholen, de

vensterschool Reitdiep en de parkeerplaatsen bij Be Quick.

Wethouder Visscher:

De commissie ontvangt een kopie van de brief van de minister over beschermde woonvormen, evenals

schriftelijke informatie over het FIOM en het antidiscriminatie-meldpunt.
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